
Zápis č. 11/(24-27) 306  
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 21. ledna 2025, 14:00 hodin  
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT, Purkyňova 464/118 – E519  

  
Přítomni: Cigánek, Diviš, Kalina L., Kalina M., Kouřilová, Krouská, Obruča, Pořízka, Přibyl, 

Přikryl, Sedláček, Vespalec.  
Omluveni: Fanglová, Řeháková, Švec.  
Hosté: Dzik, Hladík, Smilek, Vašinová Galiová, Vala, Veselý, Weiter. 

Program:  
1. Zahájení zasedání  
2. Informace od vedení FCH VUT  
3. Zpráva o hodnocení výuky v bakalářských a navazujících magisterských 

studijních programech na FCH VUT v letním semestru ak. roku 2023/2024 
4. Různé   

 
  
AD 1) Zahájení zasedání  
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Navržený program byl zaslán členům AS 
FCH elektronicky; k navrženému programu neměl nikdo připomínky.   
Hlasování:  

Pro: 12  
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen v navržené podobě.  
 
Zápis z 304. zasedání byl členům Akademického senátu zaslán, na základě připomínek členů 
byly provedeny drobné změny. Zápis je k dispozici na obvyklém místě; nikdo neměl další 
připomínky.   
Hlasování:  

Pro: 12  
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Zápis ze zasedání č. 304 byl schválen.  
 
Zápis z 305. zasedání byl členům Akademického senátu zaslán, členové mají připomínku k 
formulaci týkající se disciplinární komise. V pozvánce, programu i zápisu je chybně uvedeno, 
že se jedná o „doplnění členů disciplinární komise“, avšak správně je „odsouhlasení nového 
složení disciplinární komise“, jelikož všem členům vypršel mandát. Bude také zkontrolováno, 
aby byl v dokumentech uveden správný údaj o délce trvání mandátu. Na základě těchto 
připomínek budou všechny dokumenty opraveny a schvalování zápisu proběhne na dalším 
zasedání.   
 
 
AD 2) Informace od vedení  
Informuje děkan, prof. Veselý:  



• Jak bylo avizováno na podzim, připravuje se rekonstrukce jídelny a bufetu FCH. 
V současné době probíhá estetická úprava v kuchyňce a přilehlých odpočinkových 
místnostech pro studenty. 
• Probíhá úprava prostor u výtahu v blízkosti zasedací místnosti E220 s cílem 
vytvořit zázemí pro přípravu občerstvení při jednáních v této místnosti, pokračuje 
tajemník, Ing. Hladík: připravují se rozvody vody, nákup nábytku a vybavení malé 
kuchyňky. Hotovo má být do začátku letního semestru.  
• Toalety naproti E220 nebudou dále uzamykatelné a prohodí se dámské za 
pánské. 
• Ve dnech 22. – 23. 1. 2025 proběhnou setkání vedení FCH se školiteli v DSP, na 
kterém bude školitelům představena aktuální situace s připravovanou změnou 
vysokoškolského zákona týkající se především podmínek doktorského studia, kde 
se očekávají velké změny mj. ve financování doktorandů.  
• Disciplinární komise (DK) FCH v současné době řeší disciplinární přestupek 
studenta, případ byl na zasedání DK projednán a DK navrhuje děkanovi 
podmínečné vyloučení studenta. Děkan návrh přijal. 

 Proděkan doc. Dzik: 

• Dne 18. 2. 2025 proběhne na fakultě Den otevřených dveří společně s Dnem 
chemie podle stejného schématu jako v minulém roce. V laboratorním traktu 
budou rozmístěny stánky firemních partnerů a stánky studijních programů. Zájemci 
o prohlídky laboratoří z řad veřejnosti mají možnost se na tyto exkurze registrovat 
na webu fakulty. Zároveň budou probíhat krátké prezentace zástupců přítomných 
firem v P1. Děkanské volno na tento den uděleno nebude. 

  
AD 3) Zpráva o hodnocení výuky v bakalářských a navazujících magisterských studijních 
programech na FCH VUT v letním semestru ak. roku 2023/2024 
Zpráva byla připravena na základě stejných pravidel jako v minulých letech dle počtu studentů, 
kteří daný předmět hodnotí. Přidána byla informace u navazujících studijních programů – 
počty respondentů z každého hodnoceného předmětu. Celkový počet respondentů je velmi 
nízký, mírně lepší je návratnost u hodnocení double-degree programů, kde došlo ke změně 
výuky a studenti si ji chválí. Zpětnou vazbu od studentů 1. ročníku získáváme přímo ve výuce. 
Diskutabilní je také termín, kdy vyplnění ankety po studentech požadovat. Plánuje se diskuze 
se studenty v průběhu letního semestru.  
Dr. Kalina M.: 
V anketě jsou otázky týkající se hodnocení distanční výuky, nebylo by vhodné je vypustit? 
Odpověď: Zatím jsou otázky v anketě ponechány, ale plánuje se jejich odstranění. 
Dr. Pořízka:  
Dotázal se, zda probíhá diskuze o formě otázek v anketě také na úrovni celého VUT. Odpověď 
od prof. Weitera: Tato problematika se řeší, na rektorátě působí sociolog, který mj. studijní 
ankety reviduje. 
Hlasování:  

Pro: 12 
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Usnesení: AS FCH VUT projednal Zprávu o hodnocení výuky v bakalářských a navazujících 
magisterských studijních programech na FCH VUT v letním semestru ak. roku 2023/2024 
 



  
AD 4) Různé 
Publikační aktivita: 
Proděkan prof. Vala formou prezentace představil výsledky analýzy ohledně publikační 
aktivity akademiků a výzkumných pracovníků FCH za období 2018 až 2023. Data byla 
připravena na oddělení OSRK, Mgr. Benešovou. Z analýzy vyplývá, že součet počtu publikací 
v Q1 a Q2 do roku 2023 tvoří zhruba 92 % všech publikací, data za rok 2024 ještě nejsou 
k dispozici. Z dalšího srovnání však vyplývá, že při nárůstu počtu akademiků v posledních 
letech klesá hodnota podílu počtu publikací na pracovníka. Nárůst FTE se tedy nepropisuje do 
počtu publikací, což není uspokojivé.  
Reaguje doc. Kalina L.: V uvedených datech postrádá publikace části výzkumníků ÚCHM díky 
jiným fordům, do kterých jsou jejich publikace zařazeny (Civil Engineering). Po krátké diskuzi 
bylo shrnuto, že je třeba se držet obecného doporučení FCH ohledně přiřazení publikace 
k preferovaným fordům. Metodika hodnotí publikace dle časopisu. 
Doc. Sedláček: Při zhodnocení podílu počet publikací/počet pracovníků je třeba také uvažovat 
více faktorů: velikost pracoviště, požadavky na PhD studenty a podíl výuky.  
Prorektor Prof. Weiter: Stát podporuje více výzkum než výuku, proto je zcela klíčové posílit 
výzkumné aktivity. Pokud by došlo ke snížení počtu publikací, je třeba zvýšit počet získaných 
projektů. 
Prof. Obruča: Je důležité pracovníky stimulovat a podpořit je v publikační činnosti, zdůraznit 
jim návaznosti výzkumné činnosti na výši rozpočtu FCH. 
Dr. Přikryl: Bylo provedeno srovnání také napříč výzkumnými skupinami CMV? Odpověď: 
V těchto specifických datech pro výzkumné skupiny není žádný trend, z důvodu malého počtu 
publikací proto tyto jednotky nebyly vyhodnocovány. 
Pokračuje prof. Vala s důležitým konstatováním, že na FCH máme klesající počet projektů, 
tento pokles je významný. Často jsou podávány zejména GAČR projekty, je na zvážení, zda se 
neorientovat na jiné výzvy, kde je větší úspěšnost podaných přihlášek. 
Dr. Kalina M. připomněl, že akademikům chybí informace o aktuálních projektových výzvách. 
Navrhuje pravidelnou informovanost ze strany projektové kanceláře, která pracuje při CMV. 
V následné diskuzi zaznělo, že je třeba zvýšit počet projektových přihlášek, např. pro začínající 
vědce nebo pro podporu zahraniční spolupráce. Fakulta těchto příležitostí málo využívá. 
Plánuje se představení projektové kanceláře CMV.  
Doplňuje doc. Sedláček – některé skupiny z CEITEC nabízejí pravidelně spolupráci s FCH. 
 
Odchází Ing. Vespalec a Ing. Hladík. 
 
Marketingová studie: 
V dalším bodě se diskutovalo o marketingové studii, kterou na minulém zasedání představil 
proděkan doc. Dzik. 
Doc. Sedláček: Poděkoval za zpracování analýzy, v dokumentu však postrádá cílovou skupinu 
uchazeče o PhD studium. Odpověď: Toto se zatím neřešilo vzhledem k očekávané změně VŠ 
zákona. Po zavedení nových podmínek se bude uvažovat o propagaci také tímto směrem. 
Prof. Weiter: Očekává se pokles počtu nabízených témat a tím větší fluktuace zájemců o PhD 
studium mezi fakultami.  
Doc. Sedláček: Navrhuje připravit časový harmonogram procesu přijímacího řízení pro tyto 
uchazeče. 



Doc. Dzik: Uchazeči hledají informace na webu, proto je klíčové aktualizovat a udržovat obsah webu 
výzkumných skupin FCH. Navazuje dr. Kalina M. – dotázal se, zda je možné získat data o návštěvnosti 
portálu jobs.cz, kde jsou zveřejněna témata dizertačních prací FCH. 

Dr. Přikryl: Z analýzy vyplývá, že aktivit pro propagaci je na FCH velké množství, je ještě prostor 
pro další zlepšení? Odpověď: Např. osobní návštěvy na středních školách.  
Prof. Veselý: V prosinci 2024 proběhl Projektový týden – na FCH proběhlo několik workshopů 
pro studenty SŠ – hodnoceny byly výborně, negativem byly dlouhé přednášky. 
 
Doc. Sedláček: Na rektorátní úrovni se připravuje nová metodika pro hodnocení propadovosti 
studentů. Zdůrazňuje, aby všichni vyučující podporovali při svých diskuzích se studenty (všech 
úrovní) všechny studijní programy FCH a neodrazovali je od studia některých programů. 
 
Odchází dr. Pořízka. 
 
Evaluační zpráva zahraničních hodnotitelů: 
Prof. Obruča: Ze zprávy nelze vyčíst žádné převratné informace. Odpověď: Hodnotitelé 
vycházejí vždy z dodaných podkladů. 
Reaguje doc. Sedláček: Je důležité správně připravit podklady pro ostré hodnocení, které bude 
v roce 2025 (doplňuje prof. Vala, že se uskuteční v termínu 9. – 12. 6. 2025). 
Prof. Vala: Zasílal akademikům tabulky pro vyplnění (podklad pro evaluaci), zatím má velmi 
málo vyplněných informací. Tabulka bude zaslána znovu, apeluje na důkladnou přípravu všech 
podkladů.  
Ing. Přibyl: Prosí o dostupnost všech materiálů k proběhlé evaluaci v rámci ak. obce FCH. 
Odpověď: Dokumenty budou nasdíleny na připravované úložiště. 
 
Různé: 
Doc. Diviš:  

• Dotaz týkající se prací SOČ studentů průmyslové školy v Brně a jejich časových 
možností SOČ na FCH vykonávat – aktuální časové možnosti studentů nejsou pro práci 
na FCH ideální. Odpověď: Bude diskutováno se zástupci SŠ, ovšem vše je na domluvě 
mezi studenty a mentory z FCH. 

• Jak postupovat při komunikaci s ostatními zaměstnanci při spuštění požárního 
poplachu? Někteří zaměstnanci odmítli při nedávném poplachu a reakci požární hlídky 
prostory opustit. Odpověď: Je to zodpovědností každého, kdo se při poplachu v budově 
vyskytuje. Doplňuje děkan prof. Veselý: v sobotu 25. 1. 2025 bude probíhat kontrola 
hlásičů a jejich doplnění tam, kde poplach není slyšet. 

• Tlumočí dotaz Ing. Vespalce: Je možné zavést v menze objednávkový systém tak, aby 
se v 11 hodin netvořily fronty? Odpověď: O zavedení rezervačního systému se 
neuvažuje, navíc od května 2025 bude probíhat rekonstrukce. 

Doc. Sedláček: 
• Je možné mít v kleci s tlakovými lahvemi malou zásobu lahví pro akutní případy? 

Odpověď: Pokud to dovolí kapacita skladu, cenové podmínky a pokud bude zájem více 
zaměstnanců, může se to realizovat. 

• Jaký je výsledek poptávky zaměstnanců na pořízení dokovacích stanic pro notebooky 
v posluchárnách? Odpověď: Bude proveden průzkum poptávky. 

• Diskuze o digitalizaci a IT podpoře bude tlumočena na AS VUT. 
  
Dr. Krouská: 

• Jaká je situace se zlepšením osvětlením chodeb v 2. a 3. NP? Odpověď: Bude 
instalováno nouzové LED osvětlení, které bude dostatečné pro bezpečný průchod. 



 
Dr. Kalina M.: 

• Řeší se instalace dveří pro vstup na ÚCHPBT? Odpověď: Ano, budou instalovány nové 
dveře odpovídající bezpečnostním předpisům. 

• Má výhrady k místu konání plesu FCH a k organizaci prodeje vstupenek (pár hodin po 
zahájení prodeje bylo vyprodáno a zaměstnanci tak nemají šanci vstupenky získat). 
Odpověď: O místu se začalo jednat relativně pozdě a vedení chtělo spolupracovat se 
zástupci studentů (Chemici z VUT). Ti se i letos rozhodli pro klub První Patro. Pro příští 
rok je samozřejmě možné lokalitu změnit. 

 
Návrhy termínů dalších zasedání AS FCH VUT: 
18. 2. v 15:00 
18. 3. ve 14:00 
22. 4. ve 14:00 
20. 5. ve 14:30 
10. 6. ve 14:00 
 
Hlasování:  

Pro: 10 
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Termíny pro další zasedání AS FCH VUT byly schváleny. 
 
Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze. Termín dalšího zasedání je stanoven na 18. 2. 
2025 v 15:00 hodin. 

Závěrem předseda AS FCH VUT poděkoval všem za účast a ukončil zasedání.   

 
Brno, 27. 1. 2025  
Zapsala: Ing. Jitka Krouská, Ph.D.   
   
  
.....................................                     ..…………………………………….  
     Ing. Jiří Přibyl                prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D.  
 předseda SK AS FCH                      předseda KAP AS FCH  

  
  ………………..…………………….  
  doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D.  
         předseda AS FCH  


